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Seminář Jak dál v pojištění se vydařil 

ČSOB chce podnítit zahájení  
důchodové reformy 

 Rozšířit povědomí o nutnosti důchodové 
reformy a podpořit myšlenku nezbytnosti 
zvýšení osobní zodpovědnosti jedince za 
vlastní zajištění v důchodovém věku jsou 
jedny z hlavních cílů nového projektu ČSOB. 
V první fázi se banka stala partnerem jediného 
specializovaného webu, který se věnuje pro-
blematice důchodové reformy v České repub-
lice – www.duchodovareforma.cz. Počítá se 
také s odbornými semináři a přednáškovým 
turné pro studenty.   

„Důchodová reforma je nejen ožehavé a 
komplikované téma, ale hlavně se jedná o 
problém, který se dotýká všech občanů ČR. 
Z tohoto důvodu chce i ČSOB přispět k lepší 
informovanosti široké veřejnosti a tím také 
napomoci k nalezení optimální varianty změn 
důchodového systému,“ komentuje partnerství 
ČSOB mluvčí banky Milan Tománek. „Bez 
ohledu na přesnou podobu reformy je již dnes 
jasné, že zejména mladší lidé se budou muset 
o své zajištění ve stáří postarat více, než je 
zvykem nyní, a nespoléhat se jen na státní 
důchod. Chceme proto dělat osvětu i v tomto 
směru,“ dodal šéf penzijních fondů ČSOB Petr 
Beneš. 

Stránky www.duchodovareforma.cz byly ve 
spolupráci s ČSOB nově aktualizovány a do-
plněny o řadu zajímavých výpočtů a informa-
cí. Návštěvníci si tak mohou jednoduše spočí-
tat například výši svého důchodu ve stávají-
cím, příspěvkově definovaném (NDC) nebo 
smíšeném systému. Skupina ČSOB by měla 
přispět  i k dalšímu zkvalitňování a rozšiřová-
ní informací. Prvním dokladem je například 
nově zavedená poradna pro návštěvníky, ve 
které jim na jejich dotazy budou odpovídat 
přední odborníci z ČSOB, ČSOB Penzijních 
fondů a z ČSOB Pojišťovny.  

Mezi odbornými semináři věnovanými této 
problematice bude hlavní roli hrát akce, která 
je součástí cyklu Eurofórum a jíž se účastní 
přední domácí nezávislí odborníci, příslušníci 
politických špiček i zahraniční odborníci. 
Plánuje se na druhou polovinu roku.  

Evropské pojišťovny proti zákazu rozlišovat pohlaví 

FPguide – Pojištění 
 www.FPweb.cz/FPguide 
společný produktový katalog časopisů 
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Přináší ucelený přehled finančním poradcům o 
pojištění a penzijním  připojištění na českém trhu. 
Svým praktickým pojetím je katalog předurčen jako 
pracovní pomůcka.  

 

Informace a objednávky 
na adrese www.FPweb.cz/FPguide  

nebo na tel. čísle 233 071 197 

Evropská federace pojišťoven (CEA) bojuje 
proti návrhu na zavedení rovnosti mužů a žen v 
pojištění, podle něhož by pojišťovny nesměly 
používat pro muže a ženy rozdílné ceny. Pojiš-
ťovny musí poměřovat riziko, návrh je jen 
politickým tahem, řekl nově zvolený prezident 
CEA Gérard de la Martiniere. 

K návrhu, který předložila bývalá evropská 
komisařka Anna Diamantopulusová, se vyjád-
řilo počátkem června 17 z 25 členských států 
EU na zasedání Rady ministrů. ČR spolu s 
osmi zeměmi směrnici podpořila. „Považujeme 
to za velkou chybu,“ podotkl prezident České 
asociace pojišťoven Ladislav Bartoníček. 

Pojišťovny odmítají, že při kalkulaci pojist-
ného dochází k diskriminaci. Rozdíl mezi saz-
bou pro muže a ženy je podle ČAP dán objek-

tivně a opírá se o rozdílnou předpokládanou 
dobu dožití obou pohlaví, která je doložitelná 
statisticky. Ženy tak např. platí více na důcho-
dové pojištění, protože žijí déle než muži. Nao-
pak je v některých případech stojí méně hava-
rijní pojištění aut, protože bývají lepšími řidič-
kami. V pojišťovnictví je rozlišování rizik 
jednotlivých klientů běžné a celý obor je na 
tom založen. 

Budou-li pojišťovny nuceny nastavit pro obě 
pohlaví stejné sazby, budou muset udělat prů-
měr ze současných tarifů. „To ovšem může 
vést k oprávněné kritice, že jedno pohlaví bude 
znevýhodněno v porovnání s dnešním stavem, 
protože ve skutečnosti bude doplácet na své 
protějšky,“ dodala mluvčí pojišťovny UNIQA 
Eva Svobodová. 

Velmi užitečný a přínosný byl pro většinu 
účastníků seminář FP s názvem Jak dál v pojiš-
tění, který se konal 17. června v Konferenčním 
sále Kongresového centra Praha. O tom, kam 
se ubírá český pojistný trh poté, co se stal sou-
částí trhu celoevropského, přednášel šéf dohle-
du nad pojišťovnic-
tvím MF Ing. Václav 
Křivohlávek.  

Mnohé nejasnosti a 
záludnosti zákona o 
pojistné smlouvě vy-
světlila účastníkům 
semináře poradkyně 
Legislativní sekce 
České asociace pojiš-
ťoven JUDr. Věra 
Škopová. Slovo dostali také ti, které prodej 
pojistných produktů skutečně živí, ať už 
v malém nebo ve velkém. Živé, neformální 
diskuse v průběhu jednotlivých panelů i po 
jejich skončení byly důkazem toho, že šlo o 
žhavá témata.  

Václav Křivohlávek potvrdil, že cesta, kudy 
půjde většina pojišťoven, povede k rostoucímu 
klientskému komfortu. A to nejen přes narůsta-
jící počet přepážek a makléřů, ale bude tu sna-
ha nabídnout klientovi všechny produkty na 
jednom jediném místě. Určitě se dá očekávat, 

že se na trhu objeví i 
další nové produkty. 
Na téma „pasivní a 
aktivní zprostředkova-
telé“ promluvil Petr 
Hrubý. Ti aktivní, 
mezi něž lze počítat 
všechny finanční po-
radce, bohužel stále 
častěji v souboji s těmi 
druhými prohrávají, 

protože nemají čas ani dostatek sil věci ovliv-
ňovat. Těmi, kteří vyhrávají, jsou paradoxně 
právě „pasivní“ – tedy vázaní zprostředkovate-
lé pracující jen pro jedinou pojišťovnu. Přepáž-
kové prodeje díky tomu vedou jedna nula, 
uzavřel Petr Hrubý.  

Akcie Harvardu se budou moci převádět v SCP 
Akcionáři Harvardského průmyslového holdingu v likvidaci (HPH) budou moci od minulého 

týdne po více než třech letech převádět akcie společnosti ve Středisku pro cenné papíry. Komise 
pro cenné papíry zákaz zrušila kvůli novému zákonu o podnikání na kapitálových trzích. Pozasta-
vení obchodování na RM-Systému trvá, jak řekl úřadující předseda Komise pro cenné papíry Mi-
lan Šimáček. HPH má zhruba 240 tisíc akcionářů. Pochybnosti o pokračování likvidace HPH jsou 
nyní menší, ale stále je velmi špatný stav účetnictví holdingu, který ztěžuje určení hodnoty jeho 
majetku a akcií. Likvidátor by měl do června uzavřít účetní závěrku za rok 2003, na jejímž základě 
bude možné přibližně stanovit cenu akcií. „Předpokládáme, že o zrušení zákazu obchodování v 
RMS bychom pak rozhodli počátkem července,“ podotkl Šimáček. 

Předseda představenstva HPH Karel Staněk vítá, že zákaz obchodování na veřejných trzích po-
kračuje. Převody v SCP se budou podle něj týkat spíše větších akcionářů. V majetku HPH jsou 
vedle nemovitostí zablokované účty v Praze za 22 mil. dolarů (580 mil. Kč) a 100 mil. Kč a na 
Kajmanských ostrovech za 31 mil. dolarů (800 mil. Kč). Počítat se musí i směnky za 20 mld. Kč. 
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ZE ZAHRANIČÍ 

EKONOMIKA 

Švýcarsko zvýšilo úrokové sazby 
Švýcarská národní banka zvýšila 17. června 

úrokové sazby. Učinila tak po čtyřech letech. 
Základní rozpětí pro klíčovou sazbu se zvyšu-
je o čtvrt procentního bodu, protože v ekono-
mice zakotvilo oživení a hrozba deflačního 
poklesu cen zmizela, uvedla banka. Vedení 
banky zvýšilo cílové rozpětí pro úrokové saz-
by na tříměsíční mezibankovní půjčky na nula 
až 1 % z dosavadního pásma nula až 0,75 %. 
Středová cílová úroveň je nyní 0,5 % proti 
0,25 %, platným od března 2003.  

Růst americké ekonomiky trvá  
Ekonomika USA v dubnu a květnu dále 

široce expandovala a zlepšovala se i situace na 
trhu práce. Inflační tlaky u mezd i spotřebitel-
ských cen zatím zůstávají utlumené, uvedl  
16. června Federální rezervní systém (Fed) v 
pravidelné zprávě „Béžová kniha“. Fed plní 
roli centrální banky USA. Zpráva pokrývá 
zhruba šest týdnů do počátku června a shrnuje 
poznatky 12 regionálních bank Fedu. Béžová 
kniha je jedním z podkladů pro měnovou poli-
tiku a bude se o ní diskutovat na nadcházejí-
cím zasedání měnového orgánu, tzv. Federál-
ního výboru pro operace na otevřeném trhu v 
posledních dvou dnech června. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

První česká emise eurobondů ve zvýšeném objemu  
Česká republika vstoupila 14. června na zahraniční trhy svou první emisí eurobondů a získala v 

ní o polovinu více peněz, než plánovala. Díky vysokému zájmu investorů se objem emise zvýšil na 
1,5 mld. eur z původní miliardy. Vydáním dluhopisů v zahraničí ušetří ČR v příštích deseti letech 
nejméně 1,5 mld. Kč, tvrdí náměstek ministra financí Eduard Janota. Kdyby stát dluhopisy nepo-
jistil proti kurzovým rizikům, byla by úspora ještě o 200 mil. Kč větší.  

Sněmovna schválila úvěr od EIB na dostavbu dálnice  
Přijetí úvěru ve výši 12 mld. Kč na dostavbu 

dálnice DB z Trmic na hranice ČR s Němec-
kem je obsahem vládní předlohy, kterou schvá-
lila Poslanecká sněmovna hned v prvním čtení. 
Úvěr od Evropské investiční banky má podle 
poslanců pokrýt přes 60 % nákladů stavby. 
Vládní předlohu musí ještě posoudit Senát a 
podepsat prezident.  

Úvěrová dohoda by měla být podepsána v 
září. Úvěr by měl být splatný do 25 let, nejpoz-
ději do 31. prosince 2031.  

Poslanci asi rozšíří pravomoci finančního arbitra  
Rozšíření pravomocí finančního arbitra, které obsahuje vládní novela zákona o finančním arbit-

rovi, postoupila sněmovna 15. června do závěrečného čtení. Arbitr by podle nového návrhu mohl 
zahájit šetření u sporů, které vznikly při inkasním způsobu placení a opravného zúčtování. Úpravy 
by se měl dočkat také způsob výběru arbitra, jehož nyní volí sněmovna.  

Za prvního finančního arbitra zvolila předloni sněmovna Otakara Schlossbergera. Ten řeší hlavně 
podněty o  neprovedení platby a zneužití karty.  

Prostředky v podílových fondech dosáhly rekordní výše 
V domácích podílových fondech měli lidé na konci května majetek v rekordní výši 102,2 mld. 

Kč. V porovnání s dubnem to bylo zhruba o 300 mil. Kč více. Polovina prostředků byla ve fondech 
peněžního trhu, jak vyplývá z výsledků Unie investičních společností ČR, která zastřešuje 56 podí-
lových fondů. Od počátku roku narostl majetek v tuzemských fondech zhruba o 5 mld. Kč.  

Euro: Zentiva chce použít většinu peněz z emise na splacení zisku  
Farmaceutická společnost Zentiva, která by měla 28. června vstoupit na pražskou burzu, chce 

použít více než 2 mld. Kč z připravované emise akcií v objemu 2,7 mld. Kč na zaplacení nerozdě-
leného zisku minulých let. Píše o tom týdeník Euro, podle kterého přitom firma slibovala využití 
peněz na úhradu starých závazků a zahraniční expanzi.  

Finance by měl podnik využít na zaplacení nerozděleného zisku z minulých let z prioritních akcií 
v držení fondů Warburg Pincus. K těmto akciím se váže právo na dividendu 14 % ročně, uvedl 
týdeník. Ten informace získal od investorů, kteří mají podkladové materiály k emisi a přáli si zů-
stat v anonymitě. Firmu Zentiva, dříve Léčiva, ovládá holandská společnost Zentiva B.V., kterou 
vlastní právě investiční fond Warburg Pincus & Co. LLc.  

V emisním prospektu prý firma uvedla, že do roku 2008 nepředpokládá koupi žádné výrobní 
společnosti a ani zvýšení výdajů na prodej a marketing. Důvodem, proč Zentiva podle Eura hovoří 
o expanzi, jsou nižší prodeje léků v zemích střední a východní Evropy. Podle Zentivy mají součas-
né výdaje zhruba 100 dolarů ročně postupně růst k průměru západní Evropy s 347 dolary na osobu.  

Cena jedné akcie má být v rozmezí 400 až 525 Kč. Většina investorů se při zvažování koupě 
akcií firmy rozhodla kladně.  

Akciím se v uplynulém týdnu dařilo 
Domácím akciím se v uplynulém týdnu 

dařilo, index PX-D silně zpevnil o 4,2 % na 
2021,4 %. Růst trhu podpořily akcie bank a 
elektrárenské společnosti ČEZ. Akcie Ko-
merční banky posílily o 4,8 % zpět nad 3000 
Kč v reakci na výplatu mimořádné dividendy 
200 Kč na akcii. 

Největší nárůst kurzu zaznamenala Erste 
Bank, která zpevnila v minulém týdnu o 7,8 % 
na 4229 Kč. ČEZ si polepšil o 4,1 % na 
184,25 Kč. Jeho valná hromada schválila ve 
čtvrtek výplatu dividendy 8 Kč na akcii, což 
bylo v souladu s očekáváním trhu. 

Ztrácely pouze akcie Českého Telecomu, 
které oslabily o 1,6 % na 322,50 Kč. Příští 
týden se bude konat valná hromada telekomu-
nikační firmy, na níž budou akcionáři hlasovat 
o výplatě dividendy 17 Kč na akcii. Objem 
zobchodovaných akcií si polepšil na 6,4 mld. 
Kč po minulých 4,8 mld. Kč. 

ČSOB Pojišťovna dobře známá 
Zatímco u většiny nejznámějších pojišťoven 

došlo letos v porovnání s předchozími roky ke 
stagnaci nebo snížení jejich znalosti veřejnos-
tí, znalost ČSOB Pojišťovny se naopak rychle 
zvyšuje. Podle nového průzkumu zaznamenala 
ČSOB Pojišťovna mezi roky 2001 a 2004 
nárůst spontánní znalosti o 14 procentních 
bodů, což bylo nejvíce z domácích pojišťoven. 
Exkluzivní průzkum pro Českou asociaci 
pojišťoven vypracovala agentura STEM/
MARK na vzorku 1007 respondentů z celé 
ČR, vlastní dotazování proběhlo na přelomu 
dubna a května 2004.  

 Výhodné penzijní připojištění pro všechny  
 pro účastníky: 
 

• daňové úlevy až 12 000 Kč ročně 
• státní příspěvky až 1 800 Kč ročně 
• bezplatné roční úrazové pojištění  
   jako bonus 
• dárek při uzavření smlouvy 
• rychlý bezplatný poradenský servis 

pro zaměstnavatele: 
 

• vytváření prvků sociální politiky 
• individuální přístup při vytváření  
   zaměstnavatelských programů 
• příspěvek zaměstnavatele je do 3 % zaměst-  
   nancovy hrubé mzdy nákladovou položkou 

 

Penzijní fond 

  Garance spokojenosti.  www.generalipf.cz 
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POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY Výbor Senátu USA schválil  
nominaci Greenspana  

Bankovní výbor amerického Senátu schválil 
nominaci současného předsedy Rady guverné-
rů Federálního rezervního systému (Fed) Ala-
na Greenspana na další setrvání ve funkci. 
Greenspan je v čele Fedu od roku 1987 a nyní 
směřuje k pátému funkčnímu období. 

HVB otevře 200 nových poboček  
Bank Austria-Creditanstalt (BA-CA) hodlá 

expandovat ve střední a východní Evropě a 
zvýšit do roku 2007 počet poboček o 23 %. 
Banka, která je součástí německé HVB Group, 
má nyní v oblasti 850 poboček a do roku 2007 
má celkový počet stoupnut o dalších 200.  
BA-CA investuje do expanze 50 mil. eur.  

Současně chce zvýšit do konce příštího roku 
počet klientů na 4,5 milionu ze současných 
čtyř milionů. BA-CA provozuje pro HVB 
všeobecné bankovní operace v jedenácti ze-
mích.  

Britská HSBC propouští  
Britský finanční ústav HSBC Holdings Plc 

propustí asi 3500 zaměstnanců. Z celkového 
počtu asi 41 tisíc pracovníků, které banka na 
britských ostrovech zaměstnává, je to zhruba 
8,5 %. Banka chce šetřit na nákladech a část 
míst proto přesune do levnějších zemí, hlavně 
do Asie.  

V Německu chybějí drobné 
V Německu by brzy mohl nastat nedostatek 

drobných. Mince v hodnotě jednoho, dvou a 
pěti centů, které lidé dostanou při nákupech 
nazpět, končí v prasátkách, příručních poklad-
ničkách nebo po kapsách.  

Protože se z oběhu vrací příliš málo mincí, 
nemohou jimi být banky, jiné instituce a ob-
chody dostatečně zásobeny, varuje německá 
centrální banka. Vyzvala proto obyvatele, aby 
drobné mince neskladovali doma, ale více je 
používali k nákupům a platili přitom co možná 
nejpřesněji.  

Maloobchodníci byli požádáni, aby při plat-
bách přijímali i větší množství drobných min-
cí. 

Zisk čínské banky ICBC klesl  
Čistý zisk banky Industrial and Commercial 

Bank of China (ICBC), největšího úvěrového 
ústavu v Číně, loni klesl o 61,5 % na  
2,66 mld. jüanů (262,6 mil. eur). Za propadem 
stály hlavně odpisy špatných úvěrů a rezervy 
na ztrátové úvěry. Provozní zisk banky však 
loni stoupl o 41,7 % na 63,5 mld. jüanů. 

Penzijní fond Credit Suisse připíše výnosy 3,4 procenta 
Penzijní fond Credit Suisse Life & Pensions, který je s 612 tisíci klienty největším domácím 

penzijním fondem, připíše za loňský rok klientům výnosy 3,4 %. To je téměř stejně jako za rok 
2002. Credit Suisse L&P vytvořil v roce 2003 zisk 614 mil. Kč, což bylo o tři miliony více než 
předloni. Objem aktiv pod správou fondu vzrostl na 20,2 mld. Kč.  

PF České spořitelny snížil zhodnocení klientů na 2,64 procenta  
Penzijní fond České spořitelny, který je s 392 tisíci účastníků třetím největším penzijním fondem 

v České republice, připíše klientům za rok 2003 zhodnocení 2,64 %. V předchozím roce fond při-
psal výnosy 3,5 %.  

Pojišťovnou roku 2003 je vyhlášena Kooperativa 
Komora pojišťovacích makléřů vyhlásila pojišťovnou roku 2003 Kooperativu. Ta na čele žebříč-

ku vystřídala Českou pojišťovnu, která tentokráte skončila druhá. Za nimi zůstaly Generali Pojiš-
ťovna a Allianz. Pojišťovna České spořitelny z předchozí bronzové příčky spadla na páté místo. 
Kooperativa získala titul v kategorii občanského pojištění, pojištění průmyslu a podnikatelů a za 
spolupráci s makléři, Česká pojišťovna v životních a 
úrazových pojistkách a v pojištění motorových vozidel. 
Nejlepším specializovaným pojistitelem byla D.A.S. 
pojišťovna právní ochrany.  

Titul osobnost roku 2003 získal generální ředitel AIG 
Czech Republic pojišťovny Luděk Menčík za mimořád-
ný osobní přínos ve prospěch celé profese pojišťova-
cích makléřů. Pojišťovací makléři zorganizovali anketu 
již počtvrté, tentokráte mezi 500 makléři. Cílem ankety 
je posoudit služby pojišťoven na českém trhu z pohledu 
nezávislých zprostředkovatelů pojištění.  

EGAP vydělal v loňském roce přes půl miliardy korun  
Exportní garanční a pojišťovací společnost EGAP, která je státní pojišťovnou se zaměřením na 

pojištění vývozu, vytvořila loni čistý zisk 561 mil. Kč. V roce 2002 vykázala ztrátu 870 mil. Kč. 
Dosažený zisk byl především účetní povahy a nevyplýval z vyšších pojistných sazeb.  

Častým viníkům nehod od příštího roku značně podraží ručení  
Řidičům, kteří často způsobují dopravní nehody, se příští rok prudce zdraží povinné ručení. Po-

jišťovny chtějí do roka propojit své databáze řidičů, aby věděly víc o historii klienta a delikventům 
mohly pojištění zdražit. „Půjde skutečně o násobky běžných sazeb,“ potvrdil šéf Kooperativy Vla-
dimír Mráz. Kdo často bourá, tomu pojišťovna dává takzvaný malus a tím pro něj povinné ručení 
zdražuje. Pokud však takový řidič změní pojišťovnu a své staré nehody nepřizná, může začít znovu 
s čistým kontem.  „Až bude databáze, budeme se moci podívat a v krajním případě pojistku vůbec 
nepodepsat,“ řekl vrchní ředitel pojištění motorových vozidel České pojišťovny Petr Kůt.  

Komerční banka navrhla zvýšení dividendy na 200 korun  
Vedení Komerční banky navrhlo valné hromadě vyplacení hrubé dividendy z loňského zisku v 

překvapivě vysoké hodnotě 200 Kč na akcii, tedy celkem 7,6 mld. Kč. To je výrazně více, než se 
čekalo, a pětkrát více než 40 Kč na akcii z loňského roku.  

Kartu Visa můžete mít s obrázkem podle svého přání 
Visa International oznámila, že uzavřela partnerství se společností Serverside Graphics, které 

umožní členským bankám asociace Visa nabízet platební karty individuálně upravené podle poža-
davků klienta. Jakmile banky provedou implementaci, budou mít klienti možnost dát si na kartu 
své vlastní fotografie či obrázky. 

Perfektní půjčka Komerční banky klienty zaujala 
Zájem klientů o Perfektní půjčku se v dubnu a květnu letošního roku zvýšil o 77 %. V prvních 

třech měsících letošního roku Komerční banka poskytla průměrně 2200 těchto spotřebitelských 
úvěrů, v dubnu a květnu se průměrný prodej zvýšil na 3800 úvěrů za měsíc. Od uvedení produktu 
na trh v říjnu 2003 poskytla Komerční banka klientům přes 19 tisíc těchto spotřebitelských úvěrů v 
objemu 1,2 mld. Kč.  
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Mexická banka musí zaplatit rodině  
Mexický finanční ústav Banca Serfin ze 

skupiny Santander musí zaplatit 36 bilionů 
pesos (téměř 85 bilionů Kč) rodině, která si u 
něj v roce 1988 uložila asi 25 milionů starých 
pesos. Rozhodl o tom soud ve městě Jalapa. 
Banka verdikt odmítá, protože federální soud 
žalobu dříve zamítl. Rodina Amezcuasových 
si peníze uložila v době, kdy Mexikem zmítala 
vysoká inflace a kdy jim banka za jejich vklad 
nabídla měsíční úrok 139,39 %. Rodina trvala 
na tom, že vklad se na začátku každého měsí-
ce měl automaticky obnovovat včetně úroků, a 
soud jim dal za pravdu. 

Slovensko prodalo patnáctileté  
dluhopisy za 5,23 miliardy Sk  

Slovenské ministerstvo financí prodalo v 
dnešní aukci státní dluhopisy za 5,23 mld. Sk 
se splatností do května 2019. Průměrný výnos 
byl 5,283 %, ministerstvo přitom akceptovalo 
výnosy v rozmezí 5,099 až 5,299 %. Celková 
poptávka v aukci se vyšplhala na 8,19 mld. 
Sk, sdělila Národní banka Slovenska. 
„Výsledky byly v souladu s očekáváním trhu,“ 
řekl jeden z dealerů banky VÚB. Trh projevil 
v porovnání s minulou aukcí o tyto dluhopisy 
vyšší zájem. Převis poptávky o téměř 3 mld. 
Sk dealer přisoudil spekulantům.  

Ministerstvo financí otevřelo průběžnou 
aukci patnáctiletých dluhopisů 12. května, kdy 
utržilo 2,12 mld. Sk s průměrným výnosem 
5,273 %. Celkem chce ministerstvo prodat v 
této aukci dluhopisy za 40 mld. Sk. Předtím 
úřad emitoval dluhopisy s nejvýše desetiletou 
splatností.  

Světová banka se po roce vrátila 
na trh dluhopisů  

Světová banka se po roční přestávce vrátila 
na trh dluhopisů. V minulých dnech prodala 
cenné papíry v objemu 1 mld. dolarů se splat-
ností pět let. Před 57 lety byla banka první 
nadnárodní institucí, která k prodeji dluhopisů 
sáhla, sdělil ekonomický list Financial Times.  

Ústav, jehož oficiální název zní Mezinárodní 
banka pro obnovu a rozvoj (IBRD), nyní po-
třebuje na financování svých projektů jen 15 
až 20 mld. dolarů ročně (400 až 550 mld. Kč). 
To je důkazem toho, že projekty, v nichž se 
IBRD angažuje, přispívají ke zlepšení stavu 
ekonomiky méně rozvinutých zemí.  
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Objednávky na zelené lince  
800 11 00 22 nebo na www.FPweb.cz   

Hypotéka: Lidé zaplatí bankám o 60 procent víc  
Při splácení běžné hypotéky lidé domácím bankám zaplatí 60 % peněz navíc. Pokud si klient na 

nákup bytu či rodinného domu vezme nejběžnější úvěr milion korun na 20 let, po uplynutí této 
doby bance včetně úroků, poplatků za vedení účtu a zpracování hypotéky zaplatí v průměru  
1,6 mil. Kč, a to při minimálním nabízeném úroku. Vyplynulo to z ankety ČTK mezi tuzemskými 
bankami. U milionové hypotéky s nejnižší nabízenou úrokovou sazbou (průměr 4,8 %) s fixací na 
pět let klient bankám za 20 let jen na úrocích zaplatí v průměru 560 tisíc Kč. K tomu je třeba při-
číst jednorázový poplatek za zpracování hypotéky. Ten se u tuzemských bank pohybuje od 6000 do 
9500 Kč. Na 24 až 48 tisíc Kč také klienta během 20 let přijde správa hypotečního účtu.  

Českomoravská stavební spořitelna v úvěrech dominuje  
Zájem o úvěry na bydlení z nabídky ČMSS 

stále roste. Počtem 7695 překlenovacích úvěrů a 
úvěrů ze stavebního spoření poskytnutých v květ-
nu 2004,  v objemu téměř 1,8 mld. Kč, potvrdila 
firma pozici nejvyužívanějšího partnera pro fi-
nancování bydlení v České republice. Objem 
překlenovacích úvěrů a úvěrů ze stavebního spo-
ření, které v období od 1. ledna do 31. května 
2004 využili klienti ČMSS, dosáhl částky bezmá-
la 7,1 mld. Kč.  

eBanka nabízí vedení Firemního účtu zdarma 
Jako jediná banka v ČR nabízí eBanka od června 2004 fyzickým osobám-podnikatelům trvale 

vedení Firemního účtu zdarma. V případě, že fyzická osoba-podnikatel využívá účet u eBanky pro 
svůj platební styk, nemusí platit žádné poplatky za vedení účtu, a navíc má zcela bez paušálních 
poplatků všechny služby přímého bankovnictví. Tak lze na bankovních poplatcích ušetřit až 3600 
Kč ročně. Nabídka je určena jak pro nově příchozí, tak i pro stávající klienty. Pro využití této vý-
hody je třeba u eBanky aktivovat cenový program Základ Zdarma nebo Plus Zdarma. 

Živnostenská banka má pro podnikatele pevnou úrokovou sazbu  
Živnostenská banka začala malým firmám a podnikatelům nabízet úvěr za pevnou úrokovou 

sazbu 9,5 % p.a. Nová nabídka úvěrů je součástí komplexního balíčku služeb pro malé firmy a 
podnikatele, který spojuje výhody jednoduchého financování a kompletní obsluhu firemního účtu 
v rámci Business Menu. S Business Menu mohou klienti s využitím konceptu „all inclusive“ pro-
vádět za jeden pevný měsíční poplatek neomezený počet platebních transakcí a využívat 24 hodin 
denně služby elektronického bankovnictví. Další součástí balíčků Business Menu jsou různé druhy 
mezinárodních platebních karet Visa. 

Firemní platební karty využívají tři čtvrtiny tuzemských podniků 
Jak vyplývá z průzkumů společnosti MasterCard Eu-
rope, platební karty využívají při svém podnikání již 
tři čtvrtiny malých a středně velkých tuzemských pod-
niků, a to jak firemní a korporátní karty, tak i karty 
osobní. Nejrozšířenější jsou debetní karty, ale i kredit-
ní a charge karty. Důvod k  využívání platebních karet 
vidí zástupci společností zejm. ve výhodách spojených 
s používáním karet, jako je cestovní pojištění či asis-
tenční služby (22 % dotázaných), široká akceptační síť 
(18 %), možnost dobře kontrolovat výdaje (17 %) či 
možnost rozšíření úvěrového financování (8 %).  

Union banka vyhlásila soutěž na drobné pohledávky  
Zkrachovalá Union banka vyhlásila 14. června  soutěž na prodej pohledávek za drobnými klien-

ty. Jde o soubor více než 10 tisíc pohledávek, jejichž nominální hodnota přesahuje 191 mil. Kč. 
Podrobnosti jsou na www. union.cz . Banka nabízí 2215 úvěrů za fyzickými osobami za 128,1 mil. 
Kč a 8064 pohledávek z debetních zůstatků, kde celková výše činí 63,4 mil. Kč. Zájemci o pohle-
dávky musí nejprve složit 10 mil. Kč a nabídky doručit do 12. července. Vítězem se stane ten, kdo 
nabídne nejvyšší cenu.  
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Zařízení typu vše v jednom, tedy kombinace 
tiskárny, skeneru a kopírky či dokonce i faxu, 
mají v dnešní době značné výhody. Jejich 
základním přínosem je podstatná úspora pro-
storu, nákladů a hlavně vašeho času, protože 
se nemusíte učit zacházet s několika věcmi, 
ale jen s jednou. Vedle toho je nepochybnou 
výhodou i jejich dostupnost, protože cenové 
relace jsou dnes vysloveně příjemné. 
 
Z čeho je na výběr 
Obecně vzato, jsou multifunkční zařízení dvojí-
ho druhu a jejich základem může být buď in-
koustová nebo laserová tiskárna. Ty druhé jsou 
vyspělejší, za provozu pohodovější, ale pro 
změnu neumějí tisknout barevně, což konec-
konců nemusí v našem případě vadit. 
Pokud budete přemýšlet o tom, jaké si koupit, 
zamyslete se předně nad tím, kolik lidí bude 
multifunkční zařízení používat, zda v něm 
chcete mít i fax a zda opravdu potřebujete 
tisknout barevně. Vedle toho nezapomeňte 
ještě na jednu věc: totiž na to, že bez barvy 
můžete ušetřit peníze za náklady. To jsou  
v tomto okamžiku základní výběrová kritéria.  
K nim přistupuje pochopitelně i to, že si musíte 
prověřit, zda váš účetní program podporuje 
konkrétní zařízení. V případě HP by to neměl 
být problém, protože jde o firmu velmi známou. 

Konkrétní nabídka 
Nejlevnějším zařízením, ovšem bez zabudova-
ného faxu, je od HP PSC 1210 za 4 379 Kč, 
které v jednom malém přístroji s plochou jen  
o něco větší, než formát A4, nabízí barevný 
inkoustový tisk, skenování a kopírování. To 
poslední dokonce bez potřeby zapínat počítač. 
A abyste si nemysleli, že je to jen takové 
„šidítko“, tiskárna či kopírka pracují rychlostí až 
12 černobílých stran za minutu, resp. 10 barev-
ně a kopírka zvládá zmenšovat/zvětšovat  
v rozmezí od 50 do 400 %. 
Velmi zajímavý je komplet s faxem, barevným 
inkoustovým tiskem a zabudovaným telefonem, 
což je případ HP Officejet 4255, určeného pro 
jednotlivce či malé skupiny řekněme do třech 
uživatelů. Přijde na 6 800 Kč a vedle zmíněné 
tiskárny a faxu má zabudován i skener a kopír-
ku. 
V podobné třídě, avšak na laserovém principu, 
pracuje HP LaserJet 3015 (13 690 Kč), pro 
větší skupiny – řekněme 4 až 15 lidí – je pak 
určen vyspělejší LJ 3380 (27 190 Kč) se solidní 
měsíční zatížitelností až 10 000 stran. 
 
Co mohou nabídnout účetní? 
Předně značně ušetříte na prostoru a dostane-
te zařízení nejen pro tisk výkazů a uzávěrek, 
ale samozřejmě i pro skenování a hlavně tolik 

 
 
 
 
potřebné kopírování. Nemluvě o tom, že kopie 
vydrží výrazně déle, než z faxu, což se také 
hodí. 
Navíc mohou multifunkční zařízení v tomto 
případě řešit požadavky mnohem efektivněji, 
než jednotlivé komponenty, s jedním spotřeb-
ním materiálem a tedy jedněmi náplněmi a 
jedním druhem papíru, takže vlastně s méně 
starostmi. 
Například pokud si potřebujete něco zkopíro-
vat, je to s multifunkčním zařízením dílo oka-
mžiku, protože je to jeho přirozená funkce a  
v tomto směru opravdu nahradí klasickou ko-
pírku. Ne vždy to ale uspokojivě snadno a 
hlavně operativně bude fungovat v okamžiku, 
kdy máte tiskárnu a skener samostatně. Mimo-
chodem pokud upotřebíte i program pro rozli-
šování písma (OCR), nemusíte ho shánět, 
protože ho se zařízeními HP dostanete v ceně. 
Nikoli nepodstatnou a určitě ne poslední výho-
dou je i to, že díky tomu, že se naučíte zachá-
zet s jedním zařízením a často jen s jedním či 
dvěma typy obslužného programu, které zvlád-
nou vše, co potřebujete, značně šetříte čas a 
tím pádem i své náklady. 

Multifunkční zařízení 
v účetnické praxi 
 

Znáte to. Počítač je nezbytností a nemusí být ani nijak výkonný. Za to potřeba 
tisknout faxovat a kopírovat je enormně vysoká. A právě tady mohou multi-
funkční zařízení hodně pomoci. 

inzerce 


